

INHALTSVERZEICHNIS

- 149 **DÓRA ROZNIK, SAROLTA HOFFMANN AND PÁL KOZMA**
Screening a large set of grape accessions for resistance against black rot (*Guignardia bidwellii* / (Ell.)).
Überprüfung einer großen Anzahl von Reb-Akzessionen auf Resistenz gegen Schwarzfäule
(*Guignardia bidwellii* / (Ell.)).
- 158 **DAGMAR TIEFENBRUNNER UND WOLFGANG TIEFENBRUNNER**
Einige weinbaurelevante Neozoen und verwandte, indigene Arten im Umfeld der Weingärten der Südwest
hänge des Leithagebirges. Teil 2: Rebschädigende und andere Zikaden (Hemiptera: Auchenorrhyncha).
Some viticulturally relevant neozoes and related indigenous species in the surroundings of vineyards
of the southwestern slopes of the Leithagebirge. Part 2: Grape damaging and other Auchenorrhyncha
(Hemiptera).
- 177 **ZORICA ĐURIĆ, SNJEŽANA HRNČIĆ AND DUŠKA DELIĆ**
Short communication: Morphological and molecular identification of *Hyalesthes obsoletus* SIGNORET
(Auchenorrhyncha: Cixiidae) in Herzegovina vineyards.
Morphologische und molekulare Identifizierung von *Hyalesthes obsoletus* SIGNORET (Auchenorrhyncha:
Cixiidae) in Weinbergen Herzegowinas.
- 182 **JAN KUPSA, PAVEL PAVLOUŠEK, MICHAL KUMŠTA AND LUBOMÍR LAMPÍŘ**
Phenolic profiles of Riesling wines originating from different terroirs of the Czech Republic .
Phenolprofil von Riesling-Weinen verschiedener Terroirs der Tschechischen Republik.
- 194 **CHRISTIAN ROSCHATT UND GERD INNEREBNER**
Gibberellin-Alternativen zur Förderung der Lockerbeerigkeit bei der Rebsorte ‚Sauvignon blanc‘.
Alternative products for gibberellin promoting a reduction of cluster compactness with the grape variety
‚Sauvignon blanc‘.